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Models-3模式中增加移动源清单对模拟效果的影响 
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摘要   采用空气质量模式Models-3，在原有点源和面源污染源输入清单的基础上，加入移动污染源，

对辽宁地区2004年12月24—27日大气污染物时空分布进行数值模拟。结果表明，加入移动污染源后，

辽宁主要城市污染物SO2、NO2和PM10模拟效果有所提高，NO2

模拟效果提高最为明显；从总体模拟效果来看， SO2和NO2模拟效果较好，而PM10模拟值相对较差。 
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Effects of adding mobile pollution sources on simulated 
results based on Models-3
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Abstract  Based on point sources and area sources inventory of Models-3, the temporal-spatial 
distributions of atmospheric pollutants were simulated with mobile pollution sources addition 
on 24-27 December, 2004 in Liaoning province. The results indicate that the simulated effects 
of SO2, NO2 and PM10 are improved after mobile pollution sources are added, especially NO2. 

In generally, the simulated effects of SO2 and NO2 are better but PM10 is worse.
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